
Zápis č. 15

ze zasedání Výboru pro výchovu, vzdělávání a
zaměstnanost

Zastupitelstva Olomouckého kraje

ze dne 6. 6. 2011  

Přítomni: Nepřítomni:

Prof. PhDr. František Mezihorák, CSc., 
Dr.h.c.

Ing. Milena Novotná Omluveni:

Mgr. Petr Flajšar Mgr. Eva Pavličíková

Ing. Rudolf Raška Mgr. Petr Procházka

Mgr. Miroslav Gajdůšek, MBA Mgr. Pavel Krákora

Mgr. Václav Hušek

Bc. Vladimír Urbánek, Dis.

PaedDr. Karel Crhonek Hosté:

Ing. Miroslav Kutý Ing. Pavel Sekanina, náměstek hejtmana

Mgr. Soňa Vodáková Mgr. Jana Čuhlová

Prof. PhDr. Helena Grecmanová, Ph.D. RNDr. Jiří Juránek

Ing. Michal Šmucr

Mgr. Jaroslav Fidrmuc

Jiří Šafář

Ing. Eva Stachová

RNDr. Evžen Mayer

Program:

1. Zahájení
2. Program, kontrola plnění usnesení
3. Informace Úřadu práce Olomouc (Mgr. Čuhlová, Úřad práce Olomouc)
4. Program rozvoje územního obvodu Olomouckého kraje (odbor strategického rozvoje

KÚ) 
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5. Systémové  řešení  poradenských  služeb  v oblasti  speciálně  pedagogické  a
psychologické péče o děti a žáky se zdravotním postižením

6. Školský rejstřík
7. Různé
8. Usnesení, závěr

Zápis:

1. Program, kontrola plnění usnesení

Výbor jednomyslně schválil navržený program. 

Výbor vzal bez připomínek na vědomí informaci o plnění usnesení z minulého výboru
a schválil plán činnosti a armonogram zasedání výboru na II. pololetí 2011.

2. Informace Úřadu práce Olomouc (Mgr. Čuhlová)

Mgr.  Čuhlová  podala  komentář  k  uplatnitelnosti  absolventů  oborů  vzdělání  na
školách v působnosti Olomouckého kraje, které jsou podporovány formou stipendií.
Členové  výboru  obdrželi  písemné podklady.  Konstatovala,  že podporované obory
jsou vybrány správně; jedná se o obory, kde nemohou pracovat pouze zaškolení lidé
(rekvalifikovaní).  Současně  podala  vysvětlení  u  případů,  kdy  absolventi
podporovaných  oborů  jsou  v evidenci  Úřadu  práce.  Upozornila,  že  objektivnější
informace by  byli  schopni  poskytnout  zaměstnavatelé.  Z diskuze vyplynulo,  že  je
třeba klást důraz na úroveň praktického vyučování a zaujmout rezervovaný přístup
k nástavbové formě studia. Absolventi nástavbového studia získají maturitu a nejsou
pak ochotni přijmout manuální práci v oboru, kde získali vyuční list. Tuto skutečnost
Mgr. Čuhlová potvrdila. 

Výbor vzal informaci na vědomí a konstatoval správnost stipendijní politiky kraje a
správnost výběru podporovaných oborů vzdělání.

3. Program rozvoje územního obvodu Olomouckého kraje 

RNDr. Juránek (odbor strategického rozvoje KÚ OK) prezentoval přítomným Program
rozvoje územního obvodu Olomouckého kraje na období 2012 – 2015. Informoval o
struktuře Programu, jeho cílech a prioritách. Současně požádal  členy výboru, aby
v termínu do 28. 7. 2011 uplatnili své případné připomínky.

Výbor vzal informaci na vědomí.

4. Systémové řešení poradenských služeb v oblasti speciálně pedagogické a
psychologické péče o děti a žáky e zdravotním postižením

Členové  výboru  obdrželi  materiál  ve  věci  komplexního  a  systémové  řešení
poskytování  služeb  speciálně  pedagogických  center  (dále  jen  SPC)  na  území
Olomouckého kraje.  Komentář  podal  Mgr.  Gajdůšek, MBA. Uvedl,  že navrhované
řešení je v souladu s naplňováním priorit Dlouhodobého záměru vzdělávání a rozvoje
vzdělávací  soustavy  Olomouckého  kraje  v oblasti  integrovaného  systému
poradenství,  kde  se  kraj  zavázal  podporovat  rozšíření  nabídky  služeb  speciálně
pedagogických center a podporovat zřízení speciálně pedagogického centra pro děti
a  žáky  tělesně  postižené.  Konstatoval,  že  činnosti  SPC,  která  jsou  součástí
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speciálních škol, jsou předmětem kritiky s tím, že tyto školy mohou ovlivňovat SPC ve
svůj prospěch. V oblasti SPC chybí jednotný model evidence poradenských služeb
vázaných na klienta, čímž dochází k opakovaným a neefektivním výkonům různých
pracovišť vůči jednomu klientovi a často tak není zajištěno objektivní a srovnatelné
posouzení speciálních vzdělávacích potřeb klientů. 

Navrhované  řešení  vzniku  nové  samostatné  příspěvkové  organizace  zřizované
krajem  umožní  jednotné  vedení  dokumentace  a  větší  přehlednost  a  jednotnost
výstupů,  což přinese i  úsporu a větší  účelnost  vynakládání  finančních prostředků.
Stejně tak se zvýší možnost jednotného působení a spolupráce s výchovnými poradci
v běžných  základních  školách,  čímž  se  zvýší  jejich  informovanost  o  možnostech
studia dětí s výukovými problémy na středních školách a odborných učilištích.

Z diskuze vyplynulo, že druhy a rozsah služeb SPC zůstane ve všech oblastech kraje
zachován. 

Členové  výboru  jednomyslně  odsouhlasili  záměr  vzniku  SPC  jako  samostatné
příspěvkové organizace kraje.

5. Školský rejstřík

V rámci tohoto bodu programu byly projednány žádosti škol a školských zařízení o
změny ve školském rejstříku.
 
Výbor po diskuzi doporučil žádosti k vyřízení dle Přílohy č. 2 zápisu. 

6. Různé

V rámci  tohoto  bodu  programu  byla  z podnětu  Mgr.  Huška  diskutována  situace
středního školství v Uničově. Vyplynulo z ní, že v návaznosti na demogafický vývoj,
výsledky přijímacího řízení pro školní rok 2011/12 a hospodárné využití majetku kraje
je účelné zpracova analýzu fungování středních škol v Uničově a zvážit i záměr jejich
možného sloučení. 

Z diskuze dále vyplynulo, že je žádoucí, aby se racionalizace neomezovala pouze na
město Uničov,  nýbrž aby byla  zmapována situace v celém kraji  a  poté,  aby byly
případně učiněny adekvátní racionalizační kroky. Výbor jednomyslně přijal usnesení
požádat OŠMT, aby byly v tomto smyslu zpracovány podklady,  jimiž se pak bude
výbor zabývat na svém příštím zasedání 5. září 2011.

Další zasedání výboru: 5. 9. 2011 ve 13:00 hodin v budově KÚ Olomouckého kraje,
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zasedací místnost č. 320.

V Olomouci dne 7. 6. 2011 

            ……………………………….
Prof. PhDr. František Mezihorák,

CSc., Dr.h.c. 
předseda výboru

Přílohy: Prezenční listina 

Plán činnosti a harmonogram zasedání V-VVZ na II. pol. 2011

Školský rejstřík
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